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Typ av möte: Brottsförebyggande rådet (BRÅ) 

Mötesdatum: 
 
Plats: 

2022-10-05 kl. 16.31 – 17:47 
 
Sammanträdesrum Jelgava 

Närvarande: Ledamöter i Brå 
Gunilla Grudevall-Steen (L) ordförande 
Helena Johannesson Edberg (KD) 1:e vice ordförande 
Bertil Damberg (S) 2:e vice ordförande 
Anderas Brännström (M) 
Mikael Carlsson (NL) 
Lisskulla Zayane (MP) 
 
Övriga närvarande 
Helene Skantze (M) – Socialnämndens ordförande  
Jan Landström – Säkerhetssamordnare  
Anna Karlsson – Kommunpolis 
Henrik Ahl – Stabschef  
Susanne Bohman – Samordnare för civilsamhället 
Sandra Kregert – Samordnare Framgång Fisksätra 
Patrick Cordner – Säkerhetschef  
Astrid Andersson – Kommunsekreterare 
 
 

1.     Mötets öppnande 
Ordförande Gunilla Grudevall-Steen öppnade mötet. 
 
 
2.     Fastställande av dagordning 
Dagordningen fastställdes.  
 
 
3.     Presentation av ny säkerhetschef 
Stabschef Henrik Ahl presenterar Nacka kommuns nya säkerhetschef; Patrick Cordner.  
Patrick Cordner informerar kort om sin bakgrund som bland annat polis, och uttrycker att 
han redan fått ett gott intryck av kommunens brottsförebyggande arbete.  
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4.     Information från polisen 
Kommunpolis Anna Karlsson informerade om polisområde Stockholm syd:  
Ett allvarligt läge i området med anledningen av flera mord och skjutningar den senaste 
tiden. Detta påverkar i sin tur lokalpolisarbetet i Nacka, genom att resurser behöver 
prioriteras om.  
Polisen i Stockholm har centralt fattat beslut om att ta del av den resurs som finns att tillgå 
inom polisen i landet och som kallas Nationella förstärkningsgruppen. Detta innebär att poliser 
från andra delar av landet kommer för att stötta Stockholm, även till polisområde 
Stockholm syd. Anna Karlsson meddelar att de inom polisen täcker så mycket de kan, men 
att viss del av det brottsförebyggande arbetet påverkas.  
 
Övrigt aktuellt arbete:  

• Lägesbild klassas som grön, dvs i övrigt lugnt 
• Viss tendens till ökning i anmälda brott gällande: våld i hemmet, tillgreppsbrott, 

våldsbrott och bedrägeribrott. Som exempel nämns totalt 14 anmälda brott mot 
äldre under perioden september och oktober 2022.   

• Prioriterade områden för polisen är fortsatt Fisksätra och Orminge: I Orminge 
pågår ett fortsatt fin samarbete med socialtjänsten som gett effekt.  

• Under den senaste månaden har polisen särskilt haft riktade föreläsningar till 
pensionärsorganisationer, på temat bedrägeri.  

• ”Tänk säkert” - en digital internetsäkerhetskampanj som pågår i hela i Europa under 
oktober månad.  Målet med kampanjen är att öka kunskapen om internetsäkerhet 
och hur man skyddar sig mot internetrelaterade brott, däribland bedrägerier. 
Målgruppen är privatpersoner och företag. Det är MSB med polisen som fått ett 
utökat uppdrag av regeringen att genomföra denna satsning.  

 
Statistik: 
Anna Karlsson redogör slutligen för aktuell statistik från polisen gällande Nacka kommun.  
Under perioden september – oktober inkom totalt 493 anmälda brott i kommunen. Vid en 
jämförelse med ett antal utvalda jämförelsekommuner i regionen så ligger Nacka kommun 
ligger högt denna period, noterar Anna Karlsson. Vanligaste brotten under angiven period 
uppges vara tillgreppsbrott, våldsbrott och bedrägeribrott. Som exempel nämns att 
våldsbrotten inte är störst i Fisksätra, där 5 stycken våldsbrott finns anmälda för denna 
period.  
 
 
5.     Information från lokala arbetsgrupperna 
Säkerhetssamordnare Jan Landström redogör för information från de lokala 
arbetsgrupperna.  
Tre av fyra arbetsgrupper har haft möte sedan förra sammanträdet med Brå i september; 
Fisksätra/Saltsjöbaden, Sicklaön och Älta. Gemensamt för de tre arbetsgrupperna är notering 
om ökad användning av lustgas bland ungdomar i området. Detta uppges vara ett problem i 
hela Sverige, då lustgas inte är narkotika-klassat, men polisen har tagit fram ett bra 
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informationsmaterial. Gemensamt för de tre grupperna är även att stödcentrum just nu får 
in ett ökat antal frågor om sexualbrott och grooming.  
Jan Landström informerar vidare att det även finns en tendens att nattvandrare hoppar av 
sitt uppdrag. De som verkar under begreppet nattvandrare tillhör organisationen 
”Nattvandrare.nu”.  
 
Presentationen biläggs minnesanteckningarna (bilaga 1). 
 
Frågor och diskussion 
Utifrån informationen om tendensen att nattvandrare hoppar av sitt uppdrag, kompletterar 
Samordnare Susanne Bohman bilden genom att berätta att en ny grupp startats under våren, 
samt att det förekommit problem bland vissa nattvandrare, varav en misstanke om att 
kvinnor inte varit välkomna i gruppen. Hon flaggar även för att rekrytering kan behövas. 
Flera ledamöter uttrycker allvar och oro över om det förekommer oegentligheter bland 
gruppen nattvandrare- 
Jan Landström uppger att han kommer att kontakta ansvarig för verksamheten 
Nattvandrarna.nu med anledning av detta.  
 
 
6.     Fortsatt arbete i Fisksätra 
Säkerhetssamordnare Jan Landström informerar om att arbetet med att färdigställa en 
rapport pågår, och i det arbetet ingår såväl omvärldsbevakning, kartläggning och intervjuer 
som förslag på insatser. 
Stabschef Henrik Ahl kompletterar informationen med att berätta att ett omtag gjorts i 
detta arbete, då det redan finns flera aktuella projekt och aktiviteter som till att börja med 
behöver samordnas och struktureras. Som exempel nämner Henrik Ahl följande:  

• Samverkan mellan polisen, Nacka kommun och Stena Fastigheter som påbörjades 
så fort man fick kännedom om att Fisksätra skulle bli klassificerat som ”utsatt 
område” 

• Politikerinitiativet Framgång Fisksätra 
• Det nya projektet under ledning av samverkansorganet SSR som riktar sig till ett 

urval av stockholmsregionens öppna drogscener, och där Fisksätra blivit utvalt att 
delta.   

 
Vidare informerar Henrik Ahl att det varit flera avstämningar i styrgruppen för samverkan 
mellan polisen, Nacka kommun och Stena Fastigheter, samt att man nu inriktar sig på att 
skapa en struktur för arbetet, som dels handlar om att få en samlad problembild, dels välja 
ut fokusområden och sätta mål för dessa. Sen behöver man hitta indikatorer som mäter 
detta och därefter koppla aktiviteter, insatser, till dessa indikatorer. Målsättningen är att 
kunna presentera detta på nästa Brå.  
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7.     Information om kommande aktiviteter i samverkan 
Säkerhetssamordnare Jan Landström presenterar ett urval av aktiviteter som kommer 
genomföras under hösten, bland annat i samverkan med den sociala omsorgsprocessen i 
Nacka kommun. Aktiviteterna är riktade insatser till utvalda verksamheter, och vänder sig 
inte till allmänheten. Som exempel nämns en kommande workshop den 12 oktober riktad 
till de som kallas ”kommunens goda krafter” med casebaserade inslag och fokus på 
gränssättning och att skapa relationer. Vidare informerar Jan Landström om två riktade 
föreläsningar under hösten:  

• Föreläsning med Diamant Salihu på temat kring insocialisering och gängkriminalitet 
• Föreläsning med Maria Wallin på temat Tystnadskultur och parallellsamhällen 

 
 
8.       Sammanträdesdagar för BRÅ 2023 

(KFKS 2022-00803) 
Brottsförebyggande rådet beslutade enligt förslaget i tjänsteskrivelse från ledningsstaben 
samt juridik- och kanslistaben, daterad den 27 september 2022 (se protokollet). 
Bertil Damberg utsågs till justeringsperson. 
 
 
9.     Informationsärende - Förstärkning av trygghetsvärdar i Orminge  

(KFKS 2022-00850) 
Brottsförebyggande rådet beslutade enligt förslaget i tjänsteskrivelse från ledningsstaben, 
daterad den 22 september 2022 (se protokollet). 
Bertil Damberg utsågs till justeringsperson.  
 
 
10. Informationsärende – Trygghetsmätning 2022 

(KFKS 2022-00848)  
Brottsförebyggande rådet beslutade enligt förslaget i tjänsteskrivelse från ledningsstaben, 
daterad den 22 september 2022 (se protokollet). 
Bertil Damberg utsågs till justeringsperson.  
 
 
11. Studiebesök i New York – tio år senare 
Säkerhetssamordnare Jan Landström redogör för sitt studiebesök i New York – tio år efter 
en liknande resa. I studiesöket ingick bland annat möte med en professor på John Jay 
college of criminal justices, men även med en fd polis med erfarenhet från New York Police 
Department (NYPD) som idag ansvarar för sambandsfrågor mellan New York City Transit 
och NYPD.  
Jan Landström sammanfattade sina intryck med att hänvisa till det han ser är den klassiska 
utmaningen; att hitta balansen mellan relationsskapande arbete och gränssättande insatser.  
 
Presentationen biläggs minnesanteckningarna (bilaga 2). 
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12. Information från uppstart av kommunvakter 
Säkerhetssamordnare Jan Landström informerar om att kommunvakterna nu är igång med 
sitt arbete och att uppstarten gått väldigt bra. Kommunvakterna har krokat arm med 
verksamheten Polarna och Trygghetsvärdarna. Jan Landström informerar vidare att 
kommunvakterna initialt har behövt få en del vägledning och tydliggöranden från honom, 
så att deras arbetssätt matchar Nacka kommun och för att de framöver sedan kan fungera 
på egen hand. Han noterar även att leverantören skulle behöva rekrytera fler medarbetare då 
kommunvakterna i dagsläget har svårt att delta på möten som äger rum på dagtid före kl 
15.00.  
 
 
13. Övriga frågor 
Henrik Ahl informerar om att tidigare aviserade rekryteringar nu är avslutade, och att tre 
personer kommer att tillträda sina nya tjänster i kommunen strax efter årsskiftet. De tillsatta 
tjänsterna är en informationssäkerhetssamordnare samt två säkerhetsstrateger.  
 
 
 
Bilagor till minnesanteckningarna:  
• Bilaga 1: Bildspel som visades i samband med punkten 5 Information från lokala 

arbetsgrupperna 
• Bilaga 2: Bildspel som visades i samband med punkten 11 Studiebesök i New York 
 
 
 
 
Sekreterare för minnesanteckningarna:  
Astrid Andersson 

  


